
  
 
 
 

 

 
HOTĂRÂREA Nr.159 

      din 27.12.2022 

privind aprobarea procesului verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local Nădlac din 
data de 29.11.2022 

 

 

 Consiliul local al oraşului Nădlac, întrunit în şedinţa ordinară din data de 
27.12.2022, 

 Având în vedere: 

- prevederile art.138(15) din Ordonanța de urgență nr.57/2019 privind 
Codul administrativ, actualizată 

 În temeiul art.139(1) din Ordonanța de urgență nr.57/2019 privind Codul 

administrativ, actualizată 
 

 

HOTĂRĂŞTE: 

 
 

Art.1. Se aprobă procesul verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local Nădlac 

din data de 29.11.2022, conform anexei care face parte integrantă din prezenta 
hotărâre. 

Art.2. Prezenta hotărâre se duce la îndeplinire de către primarul orașului Nădlac 

și se comunică către: 
- Instituţia Prefectului- Judeţul Arad, Serviciul Juridic și Contencios 

Administrativ– Compartimentul Controlul Legalităţii Actelor și 

Contencios 

 
 

    PREŞEDINTE DE ȘEDINȚĂ                 CONTRASEMNEAZĂ PENTRU LEGALITATE  
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Anexa la HCL nr.159/27.12.2022 

 
 

PROCESUL VERBAL 

al şedinţei ordinare din data de 29.11.2022 a Consiliului local Nădlac 
 

Şedinţa ordinară a Consiliului Local al oraşului Nădlac din data de 29.11.2022 a fost 

convocată în baza Dispoziției primarului orașului Nădlac nr.433 din 23.11.2022, prin 
convocator şi înmânarea invitaţiilor. 
 La lucrările şedinţei participă, fiind prezenți următorii consilieri locali: Hegyes Mihai-

Ferencz, Bonțea Maria-Carolina, Huszarik Alexandrina-Nicoleta, Paladie Răzvan-Florin, 
Abraham Milan-Iaroslav, Karkuș Radomir-Călin-Ștefan, Patean Tiberiu, Somrak Dușan, Onuțe 
Dan-Ioan, Suslak Marek-Andrei, Lupașcu Carmen, Vaș Ladislau, Kelo Milan, Franio Ștefan-

Emilian. Participă online dl consilier Albu Cosmin-Cristian. 
La lucrările ședinței, din partea primăriei orașului Nădlac participă: primar Ioan-Radu 

Mărginean, Gros Alexandru- secretar general, Vodă Petru Rareș- avocat, Ianecsko Alina- 

consilier juridic, Mazuch Marinela- consilier al primarului, Iamriska Ioan-Cristian- referent care 
asigură înregistrarea audio-video a ședinței.  

Dl primar face precizarea că înainte de a se intra în dezbaterea punctelor aflate pe 

ordinea de zi, dl avocat Vodă Petru Rareș fiind prezent la lucrările ședinței, având în vedere 
problema lipsei avizului din partea comisiei economice asupra proiectului de hotărâre privind 

trecerea în proprietatea Orașului Nădlac a terenului din CF nr.302445 Nădlac, acesta va 
prezenta situația privind stadiului procesului aflat pe rolul instanței cu Cooperativa de consum. 

Dl av. Vodă Petru Rareș susține că este o discuție informală, acesta reprezintă Orașul 

Nădlac în instanță, care se judecă cu Cooperativa de consum, dl primar a solicitat să fie 
prezent la lucrările ședinței să prezinte o informare, stadiul în care se află procesul, să-și 
exprime părerea de consultant, este surprins în ceea ce privește Cooperativa, deoarece astfel 

de litigii nu-și mai au rostul după anul 1990, organizațiile cooperatiste fiind defuncte, ele sigur 
mai funcționează în anumite condiții, cei care au pornit această acțiune va trebui să depună 
actele constitutive ale cooperativei, să se vadă cine sunt conducătorii ei și dacă au drept de 

semnătură, dacă aceștia sunt îndreptățiți să semneze documentele, s-a efectuat un schimb de 
clădire, însă pe clădire cooperativa nu deține acte de proprietate, contractul reprezintă voința 
organelor statutare ale cooperativei, sunt infracțiuni care au fost comise, trebuie văzut cine 

are interese particulare împotriva comunității, instanța a pus în vedere ca cooperativa să 
depună acte din contabilitate, termenul este pe data de 13 decembrie, să vedem ce va 
depune Cooperativa, actele de funcționare și actele clădirii, acțiunea a fost timbrată pe 

instanță doar în ce privește clădirea, urmează să se depună plângere penală, dacă se doresc 
detalii și dacă există alte întrebări, s-a demarat procedura notării proprietății de pe Statul 

român pe orașul Nădlac, pentru aceasta trebuia aviz din partea comisiilor de specialitate, din 
cauză procedurală nu s-a dat aviz din partea unei comisiii, trecerea terenului în proprietatea 
orașului este în interesul comunității, iar terenul în cauză nu este unul litigios. 

Dl Paladie Răzvan susține că s-a primit documentația aferentă ședinței de consiliu încă 
de săptămâna trecută, de ce comisia de specialitate se convoacă în ziua ședinței de comisie, 
aceasta trebuie convocată cu 3 zile înainte, oricum pentru emitere aviz comisia putea să fie 

convocată și azi sau vineri, iar din documente rezultă clar că terenul nu face obiectul 
procesului. A vorbit cu dna Carmen Lupașcu, membră în comisia economică, aceasta a avut 
motive familiare pentru care nu a ajuns la ședința de comisie, ședința de comisie trebuia 

anunțată de vineri, termenul de convocare fiind de 3 zile calendaristice, documentele au fost 
puse la dispoziția comisiilor de specialitate din timp, conform Regulamentului consiliului local, 
comisia trebuia anunțată telefonic, comisia a fost anunțată doar luni dimineața, comisia 

trebuia să se pronunțe cu aviz favorabil sau nefavorabil, dacă e necesar se poate convoca 
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ședința și de îndată, în ce privește acest proiect de hotărâre, iar în ce privește membri 

comisiei, aceștia pot să fie prezenți online sau fizic. 
Dl secretar general susține că comisiile au primit documentele pentru avizare, când se 

va emite aviz asupra proiectului de hotărâre  din partea comisiei care nu a acordat aviz, se va 

convoca ședință de consiliu de îndată sau extraordinară, acest proiect fiind introdus pe 
ordinea de zi. 

Dl Paladie Răzvan face precizarea că nu este nici o problemă cu terenul. 

Dl av. Vodă Petru Rareș face precizarea că obiectul litigiliului este clădirea, nu și 
terenul, consilierii locali să se exprime în interesul comunității. 

Dl Paladie Răzvan susține și la data la care s-a votat cererea societății Panfora, refuzul 

de neaprobare a cererii de către consiliul local trebuia să fie unul justificat. 
Dl av. Vodă Petru Rareș face precizarea că comisia căreia i s-a solicitat avizul, trebuie 

să se pronunțe cu aviz favorabil sau nefavorabil, ceea ce se solicită este să se pronunțe 

asupra solicitării. 
 Dl secretar general, nemaifiind alte discuții referitor la problema pentru care a fost 
invitat dl avocat la lucrările ședinței, face constatarea că la lucrările ședinței este prezentă 

majoritatea consilierilor locali aflați în funcție, astfel că este asigurat cvorumul necesar 
întrunirii, ședința fiind legal constituită.  

În continuare, președintele de ședință- dl Vaș Ladislau, prezintă pct.1, respectiv 

proiectul ordinei de zi al şedinţei Consiliului Local de astăzi, astfel :  
1.Proiect de hotărâre privind aprobarea ordinei de zi a şedinţei ordinare a Consiliului 

local din data de 29.11.2022. 
2.Proiect de hotărâre privind aprobarea procesului verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Local al orașului Nădlac din data de 08.11.2022. 

 3.Proiect de hotărâre privind neasumarea responsabilității organizării și derulării 
procedurilor de atribuire a contractelor/acordurilor-cadru pentru achiziția produselor și a 
contractelor/acordurilor cadru de prestare a serviciilor pentru derularea măsurilor educative 

aferente programului pentru școli, pentru anii școlari 2023-2027. 
4.Proiect de hotărâre privind aprobarea devizului general la finalizarea investiției cu 

denumirea "Pavare trotuare zona centrală".   

5.Proiect de hotărâre privind avizarea Strategiei de contractare și a Documentației de 
atribuire pentru delegarea gestiunii unor activități componente ale serviciului de salubrizare în 
județul Arad, Zona 1 . 

6.Proiect de hotărâre privind modificarea Statutului Asociației de Dezvoltare 
Intercomunitară Apă Canalizare Județul Arad, la care Orașul Nădlac este membru asociat. 
          7.Diverse. 

Președintele de şedinţă supune la vot „Proiectul de hotărâre privind aprobarea ordinei 
de zi a şedinţei ordinare a Consiliului local Nădlac din data de 29.11.2022”, fiind pronunțate 

15 voturi DA, fiind întrunită majoritatea necesară adoptării hotărârii, votul necesar pentru 
adoptarea proiectului de hotărâre fiind majoritatea consilierilor prezenţi ( 8 voturi ). 

Se trece la pct.2. Proiect de hotărâre privind aprobarea procesului verbal al ședinței 

extraordinare a Consiliului Local al orașului Nădlac din data de 08.11.2022. 
Președintele de ședință întreabă dacă există discuții la acest punct. 
Deoarece nu există discuții cu privire la procesul verbal, se supune la vot „proiectul de 

hotărâre privind aprobarea procesului verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local Nădlac 
din data de 08.11.2022”, acesta fiind aprobat cu 15 voturi DA, votul necesar pentru adoptarea 
proiectului de hotărâre este votul majorității consilierilor prezenţi ( 8 voturi ). 

Se trece la pct.3. Proiect de hotărâre privind neasumarea responsabilității organizării și 
derulării procedurilor de atribuire a contractelor/acordurilor-cadru pentru achiziția produselor și 
a contractelor/acordurilor cadru de prestare a serviciilor pentru derularea măsurilor educative 

aferente programului pentru școli, pentru anii școlari 2023-2027. 
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Nefiind discuții, din partea comisiilor de specialitate fiind acordat aviz favorabil, 

proiectul de hotărâre este supus la vot, fiind pronunțate 15 voturi DA,  fiind întrunită 
majoritatea necesară aprobării, votul necesar fiind votul majorității consilierilor aflați în 
funcție ( 8 voturi ). 

Se trece la pct.4. Proiect de hotărâre privind aprobarea devizului general la finalizarea 
investiției cu denumirea "Pavare trotuare zona centrală".   

Nefiind discuții, din partea comisiilor de specialitate fiind acordat aviz favorabil, 

proiectul de hotărâre este supus la vot, fiind pronunțate 15 voturi DA, fiind întrunită 
majoritatea necesară aprobării, votul necesar fiind votul majorității consilierilor aflați în 
funcție ( 8 voturi ). 

Se trece la pct.5. Proiect de hotărâre privind avizarea Strategiei de contractare și a 
Documentației de atribuire pentru delegarea gestiunii unor activități componente ale 
serviciului de salubrizare în județul Arad, Zona 1 . 

Dl Paladie Răzvan susține că ceea ce se dorește este ca încasarea taxei să fie efectuată 
de către primărie, și nu de către operator. 

Dl viceprimar susține că la data la care s-a desfășurat ședința la Arad la Adideșeuri, dl 

primar a fost în concediu, dumnealui a participat în locul său la lucrările ședinței, propunerea 
este ca în cazul persoanelor fizice să se treacă de pe tarif la taxă, pentru zonele 2-5 s-a votat 
documentația săptămâna trecută, iar pentru zona 1 s-a amânat pe săptămâna viitoare, ceea 

ce se intenționează este trecerea de pe tarif la taxă, care să fie încasată de UAT, taxarea este 
necesar să fie efectuată de către primărie, se poate solicita să se prezinte care este situația 

încasărilor, conform contractului, taxa este una lunară și este stabilită pe persoană, să vedem 
cum vor vota și celelalte orașe, pe data de 22.04.2023 contractul actual urmează să expire, 
termenele pentru organizarea licitației până la acel termen fiind foarte strânse. 

Dl Onuțe Dan este de părere că cetățenii ar trebui să fie informați, să nu ne trezim cu 
probleme, că se dorește mărirea taxelor, cetățenii să fie informați din timp, să se știe că nu 
este vina noastră. 

Dl secretar general face precizarea că avizarea tarifelor ține de ANRSC, să vedem ce vor 
face și celelalte primării, cetățenii poate ne vor blama dacă această taxă se va încasa la 
primărie. 

Dl viceprimar susține că momentan ședința a fost amânată. 
Dl Somrak Dusan susține că intenția este de încasare a taxei de salubritate de către 

compartiment impozite și taxe al primăriei, practic primăria va presta un serviciu pentru un 

operator pe gratis, nu toți o vor achita, poate că primăria va trebui să vireze lunar taxa către 
operator chiar dacă aceasta nu se va achita de către cetățeni. 

Dl viceprimar face precizarea că contractul actualului operator al serviciului de 

salubrizare va expira, iar pentru prestarea serviciului, se va putea înscrie orice societate care 
va dori. 

Dl primar face precizarea că primăria s-a mai aflat în această situație și în trecut, însă 
nu este normal să se plătească din bugetul local către operator, dacă nu se va reuși 
înacasarea taxei, deci nu mai mult decât se va încasa lunar, nici nu se dorește să ne ocupăm 

noi de încasarea acesteia. 
Dna Bonțea Maria este de părere că cetățenii este necesar să fie informați de toate 

aceste aspecte. 

Dl Paladie Răzvan susține că va fi o problemă din punct de vedere bugetar, dacă nu se 
va plăti, până la urmă se poate ajunge la situații de executare silită sau la instanță. 

Dl Onuțe Dan susține că ne vom trezi că cetățenii vor depozita gunoaiele pe unde vor 

apuca, vor arunca deșeuri pe câmp. 
Dl Paladie Răzvan susține că în orașul Lipova deșeurile se depozitează în baza militară. 
Dl Somrak Dusan este de părere că nu este normal ca primăria să presteze un serviciu 

altei societăți. 
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Dl Onuțe Dan susține că trebuie bine analizat, dacă cetățenii nu achită taxa, în acest 

caz ce se întâmplă, primăria trebuie să vireze toate sumele aferente lunii sau doar ceea ce se 
va încasa. 

Dl viceprimar susține că în ce privește tariful, acesta privind persoanele juridice, se va 

încasa de către operator, iar în ce privește taxa, aceasta se va achita de către persoanele 
fizice la primărie. 

Dl Onuțe Dan este de părere că această propunere va afecta financiar primăria. 

Dna Bonțea Maria susține că până acum am fost obligați să lucrăm cu această 
societate, iar acum aceasta pleacă. 

Dl viceprimar susține că la următoarea ședință de la Adideșeuri va participa dl primar, 

poate acesta va reuși să obțină mai multe informații. 
Dl secretar general face precizarea că momentan nu se știe cine va fi operatorul, după 

ce actualul contract expiră, trebuie neapărat să aflăm dacă suntem obligați să preluăm 

achitarea taxei de către persoanele fizice la primărie, care va fi cuantumul lunar al taxelor care 
este necesar să fie virat către operator, dacă aceasta va fi în limita sumelor încasate, probabil 
se va pune în cărca noastră recuperarea sumelor pe executare, plata este una complicată fiind 

lunară, sigur nimeni nu va plăti 12 luni la începutul anului. 
Dl primar, în calitate de inițiator al proiectului de hotărâre, face precizarea că îl 

suspendă de la vot, până ce nu se vor obține alte informații de la Arad. 

Se trece la pct.6. Proiect de hotărâre privind modificarea Statutului Asociației de 
Dezvoltare Intercomunitară Apă Canalizare Județul Arad, la care Orașul Nădlac este membru 

asociat. 
Nefiind discuții, din partea comisiilor de specialitate fiind acordat aviz favorabil, 

proiectul de hotărâre este supus la vot, fiind pronunțate 15 voturi DA,  fiind întrunită 

majoritatea necesară aprobării, votul necesar fiind votul majorității consilierilor aflați în 
funcție ( 8 voturi ). 

Se trece la pct.7. Diverse. 

Dl primar prezintă adresa S.C. APOTERM NĂDLAC S.A., care a fost trimisă consilierilor 
locali, care se referă la propunerea de modificare a prețului local de furnizare a energiei 
termice produsă pe bază de apă geotermală, fiind propusă modificarea acestuia de la 397,479 

lei/Gcal fără TVA la 462,18 lei/Gcal fără TVA. 
Dl Kelo Milan susține necesitatea schimbării sistemului audio de la ședințele de consiliu, 

s-au alocat sumele necesare în acest sens în buget, să audă cetățenii ce se discută la ședințe. 

Dl Abraham Milan susține că a fost abordat de anumiți cetățeni de faptul că sunt copii 
care fac sport la sala de sport și trebuie să plătească lunar o anumită taxă către antrenor, să 
se renunțe la acest obicei, există probabil familii care nu-și permit să achite această taxă 

lunară, este vorba de handbal, fotbal. 
Dl Suslak Marek susține că aceste sume se solicită de către antrenor, anumite sume se 

asigură din bugetul local, dar este vorba de deplasări, echipamente, fiecare antrenor cere, 
doar dacă se vor dubla sumele care se alocă clubului, pentru a ajunge și pentru plata salariilor 
antrenorilor. 

Dl Abraham Milan susține că deoarece unele familii nu-și permit, unii copii nu pot 
participa la anumite activități sportive. 

Dl Suslak Marek susține că de la copii nevoiași nu se percepe taxă, este normal ca 

antrenorii să solicite anumite sume, deoarece nu pot presta 10 ore pe săptămână gratis. 
Dl Somrak Dusan susține că aceste antrenamente se desfășoară în sala de sport, sigur 

că consiliul local trebuie să fie informat, sala este amenajată de către primărie, nu putem să 

plătim noi antrenorul, dar trebuie să știm ce se înatâmplă acolo. 
Dl Paladie Răzvan susține că suma care se dă antrenorului este una modică, cei care 

sunt cu venituri mici nu plătesc, sunt care nu-și permit, trebuie văzut dacă consiliul local își 

permite să plătească antrenorii, fiind vorba de o sumă lunară de 6000 lei, care ar fi 
impozabilă, nu se face sport de performanță, au fost cazuri când famiiile nevoiașe au fost 
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ajutate, poate au chiar și 3 copii, care doresc să facă sport, însă părinții nu-și permit aceste 

lucru, cei care nu și-au permis, au fost ajutați, și dacă a fost cazul, antrenorii au fost 
înțelegători și nu i-au dat afară pe copii. 

Dl viceprimar susține că antrenorul trebuie să fie o persoană autorizată, lunar 

antrenorul încasează o anumită sumă, la sala de sport sunt cheltuieli cu apă, energie electrică, 
sala fiind mare, cheltuielile sunt destul de mari. 

Dl Kelo Milan susține că multe becuri stradale sunt nefuncționale, să se verifice, 

deoarece acum și noaptea este mai lungă, și acestea să fie schimbate, dacă sunt arse. 
Dl primar susține că un număr de 20 becuri au fost schimbate, mai trebuie un număr 

de 17, nu există zone unde să fie arse un bec lângă altul, aceste becuri nu sunt ieftine, 

acestea s-au ars complet, nu doar siguranța la ele, se vor schimba când vor fi bani în buget. 
Dl Onuțe Dan susține că sunt zile în care ard becurile și pe timpul zilei non stop. 
Dl primar susține că atunci când vin cei de la Enel să constate ce probleme sunt pe 

teren, pentru ca să vadă defecțiunea, aceste becuri trebuie să fie aprinse, acesta fiind motivul 
pentru care aceste becuri ard câteodată și pe timpul zilei. 

Dna Bonțea Maria susține că chiar și în această săptămână au ars becurile. 

Dl Onuțe Dan ridică problema camioanelor care circulă pe str. Nicolae Bălcescu, nefiind 
permis ca acestea să circule pe acea porțiune de drum. 

Dl primar susține că poliția locală aplică când constată acest aspect amenzi, camioanele 

circulă mai ales pe acolo atunci când se formează coloană de camioane, iar poliția locală 
atunci este la sensul giratoriu de la gară. 

Dl Onuțe Dan este de părere că și amenda ar trebui să aibă o valoare de cel puțin 5000 
lei, deoarece cei care săvărșesc aceste fapte sunt tot mai mulți, mai ales că din cauza acestora 
se formează gropi tot mai mari. 

Dl Paladie Răzvan solicitp dlui Abraham ca atunci când este abordat de probleme 
financiare ale copiilor care doresc să frecventeze sport, însă nu-și permit, să ceară nr de 
telefon și aceste probleme să fie ridicate în cadrul clubului. În ce privește str. Nicolae 

Bălcescu, aceasta este un drum județean. 
Dl primar amintește consilierilor locali de faptul că joi depunerea de coroane în parcul 

mic va începe la orele 10,30. 

Dna Bonțea Maria ridică problema gropilor formate pe str. Dr. Martin Luther. 
Dl primar face precizarea că în fiecare an se fac reparații. 
Dna Bonțea Maria susține că mai ales în zona grădiniței drumul este plin de gropi. 

Dl Somrak Dusan susține că în ce privește antrenorii, chiar dacă aceștia își desfășoară 
activitatea la clubul sportiv, nu pot presta activitatea gratuit, dacă se dorește prestarea 
sportului serios și să se facă lucru bun și regulat, aceste activități se plătesc, reprezentanții 

consiliului local în consiliul de administrație al clubului sportiv trebuie să cunoască aceste 
aspecte, sumele să fie unele simțite, și nu exagerate, există situații în care familiile chiar nu-și 

permit, trebuie găsite soluții ca copii să poată să frecventeze aceste activități și fără achitarea 
vreunei taxe. 

Dna Huszarik Alexandrina susține că este normal că antrenorii nu pot desfășura aceste 

activități gratuit, cândva a existat la școală a treia oră de sport, aceste antrenamente nu se 
pot achita din bugetul școlii. 

Nemaifiind alte discuții, președintele de ședință, declară închise lucrările şedinţei 

ordinare a Consiliului local al oraşului Nădlac din data de 29.11.2022. 
 Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces verbal în două exemplare originale. 
Înregistrarea audio-video al prezentei ședințe de consiliu face parte integrantă din procesul 

verbal al ședinței. 
 
           PREŞEDINTE DE ȘEDINȚĂ                 CONTRASEMNEAZĂ PENTRU LEGALITATE 

                LADISLAU VAȘ                  SECRETAR GENERAL 

                                                                                  ALEXANDRU GROS 
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